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Z A P I S N I K  
 

sastanka Predsjedništva Udruge upravnih i birotehničkih škola Republike Hrvatske, održane 
9. prosinca 2017. u sjedištu Udruge, Zagreb, Prilaz baruna Filipovića 30.  
Početak u 10,00 sati. 
 
 
Prisutni: Ljerka Bogdan, Ekonomska i trgovačka škola Čakovec, Čakovec 
 Mirjana Gojanović, Ekonomska škola Šibenik, Šibenik  

Mladen Pavetić, Srednja škola Zlatar  
 Štefica Erdec, Gospodarska škola Varaždin, Varaždin 
 Vesna Pegan, Ekonomska škola Mije Mirkovića Rijeka, Rijeka 

Bojana Mić, Upravna škola Zagreb, Zagreb 
 

Odsutni: Lidija Pačić, Ekonomsko-birotehnička škola Slavonski Brod, Slavonski Brod  
 – ispričala se 
 Ljerka Zlatić, Ekonomska škola Mije Mirkovića Rijeka, Rijeka  
 – ispričala se 
 
Ostali prisutni: Ondina Mesar, predsjednica Udruge, Upravna škola Zagreb, Zagreb  
 Radoslava Gregov, Ekonomsko-birotehnička i trgovačka škola, Zadar 
 Mirjana Pavić, zamjena za Lovrenku Franceshi, Ekonomsko-birotehnička 

škola Split, Split 
 Dragica Lončar, zamjena za Suzanu Đurđević, Ekonomska i trgovačka 

škola Dubrovnik, Dubrovnik 
 Marica Piršlin, Upravna škola Zagreb, Zagreb 
 Laura Grubišić, Ekonomska škola Mije Mirkovića Rijeka, Rijeka 
 
 
Zapisničarka: Andrea Wawrzynek, tajnica Udruge, Upravna škola Zagreb, Zagreb 
 
 
Mirjana Gojanović, predsjednica Predsjedništva Udruge utvrđuje kvorum, pozdravlja prisutne 
i predlaže sljedeći 
 

Dnevni red: 

1.) Izvještaj o radu radnih skupina i objava pomoćnog nastavnog sredstva Ustavni ustroj RH 
2.) Nastavak rada na osuvremenjivanju nastavnih planova i programa UR i PT 
3.) Financijski plan Udruge za 2018. 
4.) Aktualna problematika 

a. podmirenje članarine Udruge 
 
Predloženi dnevni red jednoglasno je prihvaćen. 

 

 

Ad 1. 

Izvještaj o radu radnih skupina i objava pomoćnog nastavnog sredstva Ustavni ustroj RH 

Ondina Mesar, predsjednica Udruge, pozdravlja prisutne i ističe da je objava pomoćnog 
nastavnog sredstva Ustavni ustroj RH u završnoj fazi, objedinjeno je i recenzirano.  
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Radoslava Gregov navela je da je Povjerenstvo za prosudbu školskih udžbenika donijelo 
pozitivno mišljenje za pomoćno nastavno sredstvo Ustavni ustroj RH te da je, uz male 
dopune i izmjene, doneseno pozitivno mišljenje.  

Ondina Mesar rekla je da su napravljeni materijali za sve nastavne predmete što je 
hvalevrijedan posao. Nedostaje samo udžbenik za Obiteljsko pravo, ali postoji mogućnost da 
se, ako postoji interes i volja, krene s izradom toga udžbenika. Pomoćno nastavno sredstvo 
Ustavni ustroj RH trebalo bi predložiti za uvrštavanje u Katalog obveznih udžbenika i 
pripadajućih dopunskih nastavnih sredstava. 

 

Zaključak 

U cilju dovršenja postupka izrade pomoćnog nastavnog sredstva Ustavni ustroj RH potrebno 
je dostaviti zapisnik sa sastanka Predsjedništva Udruge upravnih i birotehničkih srednjih 
škola RH Ministarstvu znanosti i obrazovanja i višoj stručnoj savjetnici za ekonomiju, trgovinu 
i poslovnu administraciju Sanji Kelavi te predložiti da se udžbenik uvrsti u Katalog obveznih 
udžbenika i pripadajućih dopunskih nastavnih sredstava. 

 

Ad 2. 

 
Nastavak rada na osuvremenjivanju nastavnih planova i programa UR i PT 

Ondina Mesar podsjeća prisutne o radnim skupinama koje su pokušavale pronaći način za 
osuvremenjivanje nastavnih planova i programa UR i PT, a koje su odradile veliki posao 
anketiranja, prikupljanja podataka i ostalo. Nakon toga je sve stalo iako se na svim 
skupovima ističe važnost promjene i osuvremenjivanja nastavnih planova i programa. Na 
tragu toga planiralo se uvođenje Vježbeničkog ureda koje je još uvijek u fazi razrade ideje. 

Bojana Mić, članica Radne skupine za pokretanje projekta Vježbeničkog ureda informirala je 
prisutne da je u kontaktu s kolegicom Blaženkom Urh iz Bjelovara koja na tome naporno radi. 
Komunikacija i dalje postoji i ideja je da u Vježbeničkom uredu sudjeluju učenici drugih i 
trećih razreda, ali još uvijek ništa nije realizirano.  

Marica Piršlin navela je načine na koji ona s kolegicom Bojanom Mić surađuje u svojoj školi. 
Povezivanje Uredskog poslovanja i dopisivanja s Kompjutorskom daktilografijom napravile su 
tako da je Bojana Mić napravila činjenično stanje, a učenici su na Kompjutorskoj daktilografiji 
rješavali zadatak na računalu. Isto tako je istaknula da je u fazi izrade digitalnih tiskanica 
propisanih Uredbom o uredskom poslovanju koje će u konačnici objaviti na stranici Udruge 
kako bi se sve škole mogle njima služiti u nastavi. Tako se osuvremenjuje sam način 
ispunjavanja tiskanica tako da se prelazi s papirnatog na digitalan način njihovog 
ispunjavanja.  

Ondina Mesar navodi da je hvalevrijedan njihov rad i da je na tragu osnivanja Vježbeničkog 
ureda. Pokrenuta je inicijativa da gospođa Blaženka Urh održi predavanje na temu 
Vježbeničkog ureda i pokaže nam kako to kod njih u školi funkcionira te da se to predavanje 
uvrsti u Katalog stručnog usavršavanja Agencije za strukovno obrazovanje i obrazovanje 
odraslih. Predložila je da se Skupština Udruge i seminar kolegice Blaženke Urh održi u 
Bjelovaru pod pokroviteljstvom Agencije za strukovno obrazovanje i obrazovanje odraslih 
koje bi bilo uvršteno u Katalog stručnog usavršavanja. 

Radoslava Gregov navela je da je normalno da se događaju teškoće, ali da trebamo i dalje 
raditi i ustrajati na našem cilju. Istaknula je da je učenicima potrebno nešto konkretno što 
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mogu raditi i vježbati u realnim uvjetima. Prije toga bi trebalo i nastavnike podučiti 
održavanjem permanentne edukacije. 

Marica Piršlin dala je kao primjer održavanje ispita za klasu u prijepisu i diktatu te navela da 
će se ove školske godine u Upravnoj školi Zagreb na kraju 4. razreda održati i ispit za klasu 
u Audio transkriptu.  

Radoslava Gregov predlaže da se traži Agenciju za strukovno obrazovanje i obrazovanje 
odraslih da nam odobri izdavanje isprave o klasi učenicima.  

Ondina Mesar navodi da će nastavnici i škole unutar Udruge nastaviti na osuvremenjavanju. 
Predlaže pokretanje učeničke mobilnosti između škola članica Udruge. Učenici jedne škole 
išli bi na tjedan dana u drugu školu gdje bi pohađali nastavu i obrnuto. Trošak bi bio samo 
putna karta jer bi domaćini preuzeli odgovornost za smještaj i prehranu tog djeteta o kojemu 
bi brinuli 5 radnih dana. Predlaže pokretanje mobilnosti s malim brojem učenika, a nakon 
analize prvih mobilnosti bi se mogao i povećati broj učenika. Kasnije bi se moglo krenuti i s 
razmjenom nastavnika koji bi u drugim školama držali predavanja.  

Ljerka Bogdan navodi da mobilnosti u sklopu Erasmus+ ima pravnu podlogu te da bismo i mi 
trebali provjeriti kako ćemo to sve pravno regulirati.  

Laura Grubišić navodi da se trebaju uskladiti ideje i ciljevi između nastavnika i ravnatelja te 
da se onda taj projekt treba na početku školske godine staviti u školski kurikulum. Nakon 
toga bi svaka škola mogla zatražiti od osnivača financiranje kako bismo pokrenuli i mobilnost 
nastavnika. 

 

Zaključak 

1. Predlaže se održavanje Skupštine Udruge i predavanje gospođe Blaženke Urh u 
Bjelovaru pod pokroviteljstvom Agencije za strukovno obrazovanje i obrazovanje 
odraslih te uvrštavanje predavanja u Katalog stručnog usavršavanja. 

2. Potrebno je do skupštine Udruge razmisliti o razmjeni učenika i razgovarati s 
ravnateljima o načinu provođenja i ostvarivanju projekta.  

 

Ad 3. 

 
Financijski plan Udruge za 2018. 

Ondina Mesar informira prisutne da je Udruga dužna donijeti financijski plan Udruge za 2018. 
godinu. Nema promjena financijskog plana. Predlaže se da visina članarine ostane 1.000,00 
kuna. 
Navodi da Udruga raspolaže skromnim sredstvima te da bismo mogli razmisliti i istražiti 
načine financiranja putem Europskih fondova. Postoji program za mlade u sklopu Erasmus+ 
projekta na koji bismo se mogli prijaviti.  

Štefica Erdec navodi da Udruga može biti partner drugim školama u projektima te tako 
ostvariti suradnju.  

Dragica Lončar navela je da se možemo registrirati na platformi e-Twinning te tamo pronaći 
partnere za projekte. 

Andrea Wawrzynek je osim Erasmus+ projekta istaknula i mogućnost apliciranja za 
bespovratna financijska sredstva Europske unije za provođenje projekta, a u sklopu kojeg 
bismo mogli održavati usavršavanje nastavnika, obrazovanje odraslih i ostalo.  
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Zaključak 

1. Prihvaćen je financijski plan Udruge za 2018. godinu. 

2. Do skupštine je potrebno istražiti mogućnosti apliciranja na projekte Europske unije i 
ostvarivanje suradnje s drugim školama i udrugama te razmisliti tko bi iz škola mogao 
sudjelovati u pisanju projekta u sklopu projektnog tima. 

 

Ad 4. 

 
Aktualna problematika 
 

a) podmirenje članarine Udruge 

Ondina Mesar istaknula je da postoje problemi u podmirenju članarina, ali je nekoliko škola 
platilo članarinu nakon primitka požurnice. Predlaže se prisutnima da provjere u 
računovodstvu jesu li plaćene članarine te će se svima koji su platili članarinu ispostaviti 
račun.  

 

b) komuniciranje s članovima 

Ondina Mesar pitala je članove na koji način žele primati poziv na sastanke i ostale 
informacije jer je uočeno da neki do sada nisu primali ili su mailovi slani na pogrešne e-mail 
adrese. 

Utvrđeno je da se svi pozivi za sastanke šalju na službene e-mail adrese škola, ali i 
članovima Predsjedništva odnosno Skupštine, a da se ostali prijedlozi i ideje šalju direktno 
na e-mail adresa članova. 

 

c) Smotra UR 

 

Mladen Pavetić pokrenuo je raspravu o smotri u zanimanju upravni referent/ica te naveo da 
sva zanimanja imaju natjecanja, a da mi imamo smotru koja bi po njegovom mišljenju trebala 
biti natjecanje. Postavio je pitanja vezana uz kriterije ocjenjivanja učeničkih radova i odabira 
sudionika, predložio povećanje broja sudionika i slanje radova pod šifrom te dobivanje 
bodova za napredovanje za mentorstvo učenicima iako njihov rad nije pozitivno ocijenjen i 
prihvaćen za sudjelovanje na smotri. 

Ondina Mesar podsjeća da je organizator smotre Agencija za strukovno obrazovanje i 
obrazovanje odraslih. Iako je to prije bilo natjecanje, Agencija je odlučila da će se s 
natjecanja prijeći na smotru po sasvim drugim pravilima bez natjecateljskog karaktera. 
Odabir sudionika vrši Državno povjerenstvo koje sastavlja činjenična stanja, a zatim i 
ocjenjuje pristigle radove. U sve pristigle radove i razlog njihova ne prihvaćanja moguće je 
dobiti uvid. 

Vesna Pegan, članica Državnog povjerenstva navodi da se prošlogodišnje činjenično stanje 
uzelo iz prakse i da se točno zna što se ocjenjuje i na koji način se odabiru učenici koji će 
sudjelovati na smotri. Navela je da će sve prijedloge o promjeni Pravilnika za provođenje 
smotre u zanimanju Upravnog referenta prenijeti višoj stručnoj savjetnici Sanji Kelavi. 
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Zaključak 

a) Poslat će se račun svim školama koje su podmirile članarinu za ovu godinu. 

b) Predložiti višoj stručnoj savjetnici Sanji Kelavi da Državno povjerenstvo ocjenjuje 
pristigle radove pod šiframa kako bi se izbjegle sumnje u pravilnost ocjenjivanja 
radova. 

c) Predložiti da se u Pravilnik o napredovanju učenika i nastavnika u osnovnom i 
srednjem školstvu uvrsti vrednovanje mentorstva i pripremanje učenika za smotru bez 
obzira je li učenik sudjelovao na smotri.  

 

Sastanak je završio u 16:00 sati. 

 

Zapisničarka Predsjednica Predsjedništva 

 

Andrea Wawrzynek, mag. polit. Mirjana Gojanović, dipl. iur. 

 


